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قيمت نهاده هاي دامي روند افزايشي گرفت

لزوم نظارت دقيق بر بازار
صنفي  انجمن  کانون  رئيس  نايب 
مرغداران گوشتي با اشاره به اينکه قيمت مرغ 
گرم به12هزار و 500 تا 13هزار و 500تومان 
رسيده است،گفت: قيمت نهاده هاي دامي روند 

افزايش يافته و نيازمند نظارت و کنترل است.
کانون  رئيس  نايب  نژاد،  اسدالله  حبيب 
به  اشاره  با  گوشتي  مرغداران  صنفي  انجمن 
ثبات نسبي قيمت مرغ در بازار طي هفتههاي 
اخير، اظهارداشت: اين کالا با نوسانات جزئي 
متوسط  حاضر  حال  در  و  بوده  همراه  قيمت 
قيمت مرغ زنده کيلويي 8 هزار و 800 تومان و 
مرغ گرم نيز بين 12 هزار و 500 تا 13 هزار و 

500 تومان است.
نهادههاي  تأمين  در  اينکه  بيان  با  وي 
دامي مشکلي نداريم، افزود: ولي درحال حاضر 
قيمت نهادهها روند افزايشي يافته و بويژه درباره 

ذرت اين امر مشهودتر است.
خصوصي،  بخش  فعال  اين  گفته  به 
قيمت ذرت وارداتي در حال حاضر بين 250 
تا 300 تومان بالاتر از نرخ مصوب آن )1350 
تومان( است ضمن اينکه ذرت داخلي نيز در 
هرکيلوگرم 1,690 تومان عرضه ميشود و 340 

تومان با نرخ مصوب آن فاصله دارد.
اسدالله نژاد گفت: قيمت مصوب جوجه 
که  در حالي  است  تومان  نيز 2,550  يکروزه 
هم اکنون قيمت آن در بازار به 3,300 تومان 

رسيده است.
وي با اشاره به افزايش چند برابري قيمت 
واکسن، داروها و مکملهاي دامي، دستمزد و… 
از ابتداي سال تاکنون تصريح کرد: بنابراين نياز 
است که قيمت نهادهها کنترل شود چرا که اگر 
نرخ آنها افزايش يابد در هزينه تمام شده توليد 
مرغ مؤثر است و قيمت مرغ نيز افزايش مييابد.
کرد:  تاکيد  خصوصي  بخش  فعال  اين 
و  مرغداران  تا  باشد  دقيق  بايد  نظارتها 
مناسب  قيمت  با  و  راحتي  به  توليدکنندگان 
بتوانند نهاده هاي مورد نياز خود را تأمين کنند.

 دلايل کاهش صادرات 
پسته به آلمان

لحاظ  به   1396 سال  در  که  حالي  در 
ارزشي 145 ميليون دلار پسته و مغز پسته به 
آلمان صادر شد اما صادرات اين محصول در 
سال 1397 با 95 ميليون دلار کاهش به 50 

ميليون دلار رسيد.
ارزشي  لحاظ  به  سال 97  ماهه  در 12 
556 هزار تن به ارزش هزار و 128 ميليون دلار 
محصولات خشکبار از جمله پسته و مغز پسته، 
کشمش، خرما و .... صادر شد. همچنين در 12 
ماهه سال 96 به لحاظ ارزشي 521 هزار تن 
به ارزش هزار و 711 ميليون دلار محصولات 
خشکبار صادر شد که مقايسه ميزان صادرات 
محصولات خشکبار در سال 97 نسبت به سال 
96 نشان ميدهد که در مجموع صادرات اين 
محصولات به لحاظ ارزشي 31 درصد کاهش 

و به لحاظ وزني 7 درصد رشد داشته است. 
اين گزارش ميافزايد: امارات، هند، آلمان، 
عراق، ترکيه، پاکستان و قزاقستان مقاصد عمده 
صادراتي محصولات خشکبار ايران  در سالهاي 
97 و 96 بودهاند به طوريکه ميزان صادرات 
پسته و مغز پسته ايران به هر کدام از کشورهاي 
امارات 59 ميليون بوده است. گفتني  هند و 
است آلمان در سال 96 در مجموع به لحاظ 
ارزشي 145 ميليون دلار از محصول پسته و 
مغز پسته ايران را خريداري کرد که در سال 97 
صادرات پسته و مغز پسته ايران به شدت به اين 
کشور کاهش يافت و ارزش صادراتي پسته و مغز 
پسته ايران به آلمان فقط 50 ميليون دلار بوده 
است. اين کاهش 95 ميليون دلار که معادل 
65 درصد است به علت مشکل نقل و انتقال 
اروپايي، کمبود  بانکهاي معتبر  از طريق  پول 
است.  بوده  داخلي  قيمت  افزايش  و  محصول 
براساس اين گزارش، ارزش صادراتي کشمش 
ايران به امارات در سال 97 معادل 27 ميليون 
دلار و ارزش صادراتي کشمش ايران به عراق در 
همين سال 24 ميليون دلار بوده است. گفتني 
است ارزش واردات پسته و مغز پسته در سال 
کشمش  دلار،  ميليون   2686 معادل   2017
1506 ميليون دلار و خرما 1529 ميليون دلار 
بوده است. اين گزارش ميافزايد: اهم مشکلات 
افزايش  خشکبار  محصولات  صادرات  توسعه 
هزينههاي صادرات شامل حمل و نقل، ضعف 
در سيستمهاي انبارداري و استفاده از روشهاي 

سنتي در توليد عنوان شده است.

رکود شديد بر بازار کفش 
دستدوز 

با  تهران  دستدوز  کفش  اتحاديه  رئيس 
ترخيص  و  سفارش  ثبت  مشکلات  به  اشاره 
کفش  بازار  بر  شديد  رکود  گفت:  اوليه  مواد 
دستدوز حاکم است.رسول شجري با اشاره به 
رکود حاکم بر بازار کفش دستدوز اظهار داشت: 
متاسفانه به دليل کاهش تقاضا بعد از تغييرات 
در قيمت بنزين، بازار کفش دستدوز  در رکود 
شديدي فرو رفته است. رئيس اتحاديه کفش 
با اشاره به مشکلات ترخيص  دستدوز تهران 
مواد اوليه و ثبت سفارش بيان داشت: اگرچه 
دستاندرکاران وزارت صنعت، معدن و تجارت 
تلاش خود را براي حل مشکلات حوزه توليد 
به چه  نيست  انجام ميدهند متاسفانه معلوم 
حل  بخش  اين  در  توليد  مشکلات  دليل 
نميشود. وي افزود: البته در حال حاضر به دليل 
رکود شديد در بازار مواد اوليه موجود است اما با 
شرايطي و مشکلاتي که در بحث ترخيص کالا 
و ثبت سفارش مواد اوليه وجود دارد در صورت 
رونق احتمالي بازار باز هم با کمبود مواد اوليه 

مواجه خواهيم شد. 
دوشنبه  فردا  داشت:  بيان  ادامه  در  وي 
علت حضور  به  تهران   بازار  ماه 98  16 دي 
در مراسم تشييع پيکر شهيد والا مقام سپهبد 

قاسم سليماني تعطيل است. 

وزير امور اقتصادي و دارايي:

قصدي براي واگذاري 
شرکتهاي زيانده دولتي نداريم

وزير اقتصاد با بيان از اختيارات واگذاري 
40هزار ميليارد اموال دولتي با ترک تشريفات 
فقط در موارد خاص استفاده ميکنيم، گفت: 
محل،  اين  از  بودجه  کسري  عدموقوع  شرط 

تصويب پيشنهاد دولت از سوي مجلس است.
فرهاد دژپسند ، با اشاره به بند 3 تبصره 
ميليارد  هزار  فروش 40  و  بودجه  لايحه   12
قانوني  اموال دولتي بدون تشريفات  از  تومان 
لايحه  در  هدف  اين  با  پيشنهاد  اين  گفت: 
بودجه گنجانده شده تا 50 هزار ميليارد تومان 
فروش اموال مقرر در مصوبه سران قوا محقق و 

تسهيل شود.
وزير اقتصاد همچنين گفت: براي تحقق 
اما  داريم  اختيارات  يکسري  به  نياز  عدد  اين 
رويکرد اصلي ما در وزارت اقتصاد اين است که 
روي اين مجوز تأکيد نداشته باشيم و به آن 

اصالت نميدهيم.
اختيارات  بيشتر  توضيح  در  دژپسند، 
حاصل از اين مجوز گفت: از اين مجوز فقط 
در موارد خاص استفاده ميکنيم، توجه کنيد که 
وقتي بهعنوان مثال اموال و شرکتهاي دولتي 
در بورس عرضه ميشود تمام تشريفات انجام 
اقدام صورت  اين  و در عين شفافيت  ميشود 
شرکتهاي  بهزودي  اينکه  بيان  با  ميگيرد.وي 
در  دارد،  سهم  آنها  در  دولت  که  غيربورسي 
بازار پايه بورس عرضه ميشوند، گفت: واگذاري 
از  ديگر  يکي  نيز  مديريت  واگذاري  بهروش 
خصوصيسازي  براي  اقتصاد  وزارت  روشهاي 
همچنين  است.  دولتي  شرکتهاي  و  بنگاهها 
واگذاري به تعاونيهاي فراگير شهرستاني نيز از 

ديگر روشهاي در اختيار وزارت اقتصاد است.
اين مقام مسئول تأکيد کرد: البته قصدي 

براي واگذاري شرکتهاي زيانده دولتي نداريم.
گمانهزنيها  به  واکنش  در  اقتصاد  وزير 
واگذاري  محل  از  بودجه  کسري  وقوع  درباره 
گفت:  دولتي  اموال  تومان  ميليارد  هزار   40
براي سال 99 اگر اين مجوز و تبصره مرتبط 
در لايحه بودجه، که وزارت اقتصاد درخواست 
مجلس  و  تلفيق  کميسيون  در  است  کرده 
شوراي اسلامي مصوب شود از اين محل کسري 

بودجهاي ايجاد نميشود.
براي  دولت  دارد:  تأکيد  اقتصاد  وزير 
اهداف  اين  که  دارد  هدف  واگذاريها 2  انجام 
اما در  مالي و چابکسازي دولت است.  تأمين 
ارزشگذاريها با مشکلات زيادي مواجه هستيم. 
روند واگذاري اموال دولت در سال آينده مطابق 
بودجه ده برابر خواهد شد و ما نيز براي تحقق 
خاص  برنامهريزيهاي  واگذاري  از  ميزان  اين 
خود را انجام دادهايم، بهعنوان نمونه در آينده 
نزديک دولت سهم خود در پالايشگاه شيراز را 
به فروش ميگذارد و همچنين هفته گذشته نيز 

سهم خود در کارخانه هپکو را واگذار کرد.

وزير صمت اعلام کرد؛

بهره برداري همزمان 15 طرح 
در استان اردبيل

وزير صنعت، معدن و تجارت در مراسم 
افتتاح شرکت اشجع باتری در استان اردبيل 
گفت: تلاش در عرصه توليد يک کار مقدس 
عرصه  اين  در  بتواند  فردی  اينکه  از  و  است 
برای جوانان اين مرز و بوم اشتغالزايی کند، کار 
بسيار ارزشمندی انجام می دهد که جای تقدير 
فراوان دارد.رضا رحمانی وزير صمت در مراسم 
افتتاح شرکت اشجع باتری در استان اردبيل 
اظهار کرد: سفر امروز رئيس جمهور به استان 
اردبيل نقطه عطفی در توسعه اين استان به 

ويژه در حوزه صنعت اين منطقه خواهد بود.
وی ادامه داد: خوشبختانه مسئولان استان 
به ويژه استاندار اردبيل، مسئولان حوزه صنعت، 
معدن و تجارت و همچنين نمايندگان معين 
اهداف  تحقق  دنبال  جديت  با  صمت  وزارت 
اردبيل  استان  در  صمت  وزارت  ای  توسعه 
هستند. رحمانی تاکيد کرد: نمايندگان معين 
وزارتخانه اختيار تام دارند تا از تمامی ظرفيت 
ها و فرصت های ممکن برای پيشرفت بخش 
های مختلف صنعتی، معدنی و تجاری استان 

حمايت و پشتيبانی کنند.
وزير صمت تاکيد کرد: اين مهم به صورت 
ويژه در مناطق محروم تر و کم برخوردار تر 
حتماً  و  است  ما  توجه  مورد  اردبيل  استان 

حمايت خواهيم کرد.
رحمانی تصريح کرد: از ابتدای امسال 12 
استان در سطح کشور که اردبيل نيز از جمله 
آنهاست در چارچوب برنامه ای اختصاصی مورد 
کرد  و سعی خواهيم  است  گرفته  قرار  توجه 
شاخص های توسعه صنعتی و معدنی اين 12 

استان را به حد قابل قبولی ارتقا دهيم.
وی خاطر نشان کرد: برنامه ريزی بزرگی 
برای توسعه صنعتی استان اردبيل و استان های 
همجوار آن در دست اجرا داريم که حتماً تاثير 
بسزايی در شرايط اشتغال و سرمايه گذاری اين 

استان در آينده نزديک خواهد داشت.
باتری  اشجع  افتتاح  گفت:  صمت  وزير 
 3 از  بيش  خروج  از  جلوگيری  باعث  اردبيل 
ميليون دلار ارز از کشور می شود که اقدامی 
در راستای تحقق اهداف نهضت ساخت داخل 
است.رحمانی افزود: در چارچوب برنامه ساخت 
داخل وزارت صنعت، معدن و تجارت برای افق 
1400، داخلی سازی بيش از 10 ميليارد دلار 
انواع کالای وارداتی را در دستور کار قرار داده 
اين  از  يک  هر  افتتاح  کرد:  تصريح  است.وی 
طرح ها علاوه بر ظرفيت های اشتغال زايی و 
ساير آثار اجتماعی در خودکفايی کشور و قطع 

وابستگی ها نيز دارای اهميت بالايی هستند.
وزير صنعت، معدن و تجارت يادآور شد: 
امروز در چارچوب سفر رئيس جمهور به استان 
اردبيل 15 طرح صنعتی با سرمايه گذاری بالغ 
بر 2 هزار و 600 ميليارد تومان به بهره برداری 
می رسد که حتما در شکوفايی صنعتی استان 

تعيين کننده خواهند بود.

اخبار اخبار

اين روزها بحث اجراي آيين نامه اجرايي ماده 
درج  آن  طبق  که  کالا  قاچاق  با  مبارزه  قانون   13
و  بازار  در  موجود  کالاهاي  تمام  براي  کالا  شناسه 
انبارهاي کشور الزامي شد دوباره مطرح شده است که 
به گفته نايب رئيس اتحاديه توليد و صادرات نساجي 
و پوشاک ايران اجراي کامل اين آييننامه منجر به 

افزايش هزينه قاچاق خواهد شد.
اخيرا مدير پدافند غيرعامل مرکز توسعه تجارت 
الکترونيکي اعلام کرد که صاحبان چهار دسته کالا 
فروش  براي  حتي  منسوجات  و  پوشاک  جمله  از 
در فضاي مجازي ملزم به درج شناسه کالا بر روي 

کالاهايشان هستند.
براساس آييننامه اجرايي ماده 13 قانون مبارزه 
درج  است،  وزيران  هيات  کالا که مصوبه  قاچاق  با 
شناسه کالا براي تمام کالاهاي موجود در بازارها و 
انبارهاي کشور الزامي است و اخيرا بر اساس همين 
آييننامه اعلام شد که لوازم خانگي بدون شناسه از 

پانزدهم دي ماه قاچاق محسوب ميشود.
اجراي  راستاي  در  نيز  پوشاک  زمينه  در  اما 
آيين نامه اجرايي ماده 13 قانون مبارزه با قاچاق 
شناسه  درج  به  ملزم  وارداتي  کالاهاي  ابتدا  کالا، 
کالا شدند، مدتي هم مبارزه با قاچاق پوشاک در 
سطح عرضه انجام شد، اما بعد از ممنوعيت واردات 
پوشاک در خرداد ماه سال گذشته و روشهايي که 
براي دور زدن ممنوعيت واردات کشف شد، لزوم 
اجراي کامل اين آييننامه بيش از هر زمان ديگري 

خودنمايي ميکند.
با  گفتوگو  در  شهرياري  بهرام  رابطه،  اين  در 
ايسنا، اظهار کرد: تاکنون واردکنندگان تنها با استناد 
به برگ سبز ميتوانستند اثبات کنند که کالاي خود 
را به صورت قانوني وارد کردند. اما مشکلي که در اين 
زمينه وجود داشت، اين بود که برخي واردکنندگان 
کرده  وارد  سبز  برگ  با  را  خود  محموله  بار  يک 

بودند و بعدتر از همان برگ سبز در محمولههايي 
که غيرقانوني وارد شده بود، استفاده ميکردند و در 

دادگاه تبرئه ميشدند.
نامه  آيين  اساس  بر  اينکه  به  اشاره  با  وي 
در  کالا  قاچاق  با  مبارزه  قانون   13 ماده  اجرايي 
سال 1395 مقرر شد درج شناسه کالا براي تمام 
الزامي  انبارهاي کشور  بازار و  کالاهاي موجود در 
شود، تصريح کرد: با توجه به اينکه نياز بود بستر 
اجراي اين قانون به تدريج آماده شود، در بخش 
خارجي  برندهاي  فعاليت  ابتدا  شد  مقرر  پوشاک 
اين تصميم  بدون مجوز متوقف شوند که در پي 
حدود 100 فروشگاه بسته شد و برخي برندهاي 
خارجي نيز از کشور خارج شدند و واردکنندگان 
قانوني نيز ملزم شدند پيش از ورود کالا به گمرک 
درج  خود  محموله  بر  و  دريافت  را  کالا  شناسه 

کنند.
و  توليد  اتحاديه  رئيس  نايب  گفته  به  اما 
صادرات شرکتهاي مجوزدار که پيش از ممنوعيت 

واردات متعهد شده بودند طي دو سال معادل 20 
توليد کنند، قبل  ايران  در  را  واردات خود  درصد 
از پايان دو سال با ممنوعيت واردات پوشاک مواجه 
حجم  مجوزدار  شرکتهاي  اين  از  برخي  اما  شدند، 
بالايي از پوشاک برند خود را به صورت غيرقانوني 
به کشور وارد ميکنند و ميگويند که در ايران توليد 
شده است و روي آنها هم عنوان »ساخت داخل« درج 
ميکنند، اما چون مجوز دارند، هنوز با آنها برخوردي 
نشده که همين موضوع منجر به مطرح شدن لزوم 

درج شناسه پوشاک ايراني شده است.
بر  کالا  شناسه  درج  اينکه  بيان  با  شهرياري 
به  را  غيرقانوني  واردات  توليدي،  پوشاک  همه 
صفر نميرساند، اما قاچاق را سختتر و پرهزينهتر 
ميکند، اظهار کرد: اختلافي که در حال حاضر بين 
قاچاق  با  مبارزه  ستاد  و  پوشاک  توليدکنندگان 
کالا و ارز وجود دارد، اين است که توليدکنندگان 
فروشگاههاي  با  ابتدا  ميخواهند  نهاد  اين  از 
که  شناسه  بدون  کالاي  پوشاک  عرضهکننده 

برخورد کنند،  ندارند،  ايران« هم  عنوان »ساخت 
بايد  ميگويد  ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  اما ستاد 
زماني اقدام به بررسي فروشگاهها کند که مطمئن 
باشد بخش عمدهاي از توليدکنندگان شناسه کالا 
اين  چراکه  کردهاند،  درج  خود  محصولات  بر  را 
افراد ميتوانند کالاي خود را ايراني معرفي کنند و 

به راحتي در دادگاه تبرئه شوند.
کالاي وارداتي از طريق تهلنجي و مناطق آزاد 

هم ملزم به دريافت شناسه است
به گزارش ايسنا، صاحب لنج و خدمه آن مجاز 
هستند سالانه شش بار کالا به ميزان 1500 دلار با 
خود به کشور وارد کنند که اين کالاي وارداتي به 

کالاي ته لنجي يا ملواني مشهور است.
به گفته نايب رئيس اتحاديه توليد و صادرات 
نساجي و پوشاک ايران، در مواردي کالاي ته لنجي 
بسيار بيشتر از مقدار مجاز وارد ميشود که از منطقه 
نيز خارج شده و در بازارهاي مختلف از جمله تهران 
به فروش ميرسد که اين مسير واردات نيز يک نوع 
قاچاق محسوب ميشود، اما در صورت درج شناسه 

کالا اين محصول نيز قابل رديابي است.
وي افزود: اين مشکل در منطقه آزاد نيز وجود 
دارد، به طوري که اين مناطق مجاز به واردات پوشاک 
به اندازه فروش مغازههاي همان منطقه به مسافران 
هستند، اما در مواردي همين کالا در بازار تهران ديده 
تا  اين وضعيت  ميشود که در صورت درج شناسه 

حدودي مرتفع ميشود.
اين مقام صنفي در ادامه خاطرنشان کرد که 
درج شناسه بر همه پوشاک توليدي نميتواند صد در 
صد قاچاق را متوقف کند، اما هزينه قاچاق پوشاک 

را بالا ميبرد.
به گفته وي فاز بعدي که بايد حدود يک سال 
پس از استقرار شناسه کالا اجرايي شود، کد رهگيري 

است که محل دقيق کالا را مشخص ميکند.

جمهوري  گمرک  از  برگرفته  آماري  جداول  اساس  بر 
به  )منتهي  امسال  ماهه  هشت  صادرات  مجموع  ايران  اسلامي 
که  رسيد  تن  هزار   609 و  ميليون   10 به  آهن  سنگ  آبان( 
افزايش  درصد   46 ارزش  نظر  از  پارسال  مشابه  مدت  به  نسبت 

است. داشته 
آمارهاي مورد بررسي، ارزش صادرات سنگ آهن در دوره مزبور 
را 698 ميليون دلار نشان مي دهد که از اين رقم 38,5 درصد سهم 

صدور کنسانتره سنگ آهن است.
عوارض  اجراي  است  آن  از  حاکي  شده  منتشر  هاي  گزارش 
صادراتي که از مهرماه 98 در دستور کار قرار گرفت به ميزان 25 
درصد بر روي صادرات انواع سنگ آهن ايران، باعث شد تا صادرات 
ماهانه از ميزان 1,8 ميليون تن در مرداد به 311 هزار تن در آبان 

98 تنزل پيدا کند.
سنگ آهن دانه بندي 

به  بندي  دانه  آهن  ميزان صادرات سنگ  امسال  ماهه   هشت 
با  مقايسه  در  که  رسيد  تن   64 و  هزار   791 و  ميليون  چهار  رقم 
هشت ماهه 97 کاهش 21 درصدي را نشان مي دهد، اما ارزش آن 
222,11 ميليون دلار ثبت شد که نسبت به هشت ماهه پارسال 27 

درصد رشد دارد.
سهم سنگ آهن دانه بندي از مجموع وزني صادرات بيش از 45 

درصد و از لحاظ ارزشي 31,8 درصد سهم داشته است.
کنسانتره سنگ آهن

کنسانتره سنگ آهن صادراتي نيز در دوره اين گزارش به ميزان 
سه ميليون و 430 هزار و 12 تن بود و نسبت به هشت ماهه ابتدايي 
97 رشد 29 درصدي دارد و ارزش آن نيز 268  ميليون دلار را نشان 
داد که افزايش 39 درصدي را ثبت کرد.بررسي صادرات اين بخش از 
نظر وزني در مقايسه با کل سهم 32,3 درصدي را ثبت کرد، از لحاظ 

ارزشي نيز سهم 38,5 درصدي را به خود اختصاص داد.
گندله سنگ آهن  

همچنين برپايه آمار مورد بررسي در هشت ماهه امسال )منتهي 
به آبان( صادرات دو ميليون و 387 هزار و 32 تن  گندله سنگ آهن 
انجام شد که در مقايسه با دوره مشابه سال گذشته رشد 63 درصد 
داشته است.  از نظر ارزشي نيز رقم 207 ميليون دلار را نشان مي 
دهد که در مقايسه با مدت مشابه در سال 97 افزايش 89 درصدي 

دارد.
علاوه بر اين سهم وزني گندله سنگ آهن صادراتي نسبت به 
کل رقم 22,5 درصد را نشان مي دهد، در حالي که از نظر ارزشي 
29,6 درصد را ثبت کرد.  آمارها نشان مي دهد صادرات گندله در 
آبان ماه متوقف شد و صدور 20 هزار تن کنسانتره سنگ آهن در 

گمرک کمترين ميزان را در اين دوره نشان مي دهد.

اجراي سياست عوارض صادرات از سوي وزارت صنعت، معدن 
وتجارت که به گمرک جمهوري اسلامي ايران نيز ابلاغ شده، انتظار 
مي رود حجم صادرات سنگ آهن تاپايان سال در مقايسه با پارسال 

کاهش يابد.
به گزارش ايرنا، برپايه جداول آماري سازمان توسعه ونوسازي 
معادن وصنايع معدني ايران )ايميدرو( مجموع صادرات سنگ آهن 
کنسانتره  صدور  رقم  اين  از  که  داشت  دلاري  ميليون   840 ارزش 
خود  به  را  سهم  بيشترين  دلار  ميليون   380 رقم  با  آهن  سنگ 
اختصاص داد، سپس 258 ميليون دلار سنگ آهن دانه بندي و 201 

ميليون دلار گندله سنگ آهن صادر شده بود.

انجمن  اعضاي  با  نشست  در  ايميدرو  عامل  هيات  رييس 
صنعت  اتکاي  کاهش  و  سازي  بومي  توسعه  فولاد،  توليدکنندگان 

فولاد به خارج کشور را از اولويت هاي اصلي اين صنعت ذکر کرد.
 خداداد غريب پور توسعه بومي سازي را از خواسته هاي اصلي 
مقامات ارشد نظام دانست و گفت: شرکت هاي فولادي بر روي بومي 

سازي و تامين نيازهاي اين صنعت تمرکز داشته باشيد.
و  فولاد  انجمن  دبير  که  نشست  اين  در  پور  غريب  دکتر 
داشتند،  حضور  تشکل  اين  رييسه  هيات  اعضاي  از  تعدادي 
از توليدکنندگان  افزود: سال گذشته در چنين روزهايي، برخي 
بودند  مواجه  اوليه  مواد  تامين  در  هايي  چالش  با  صنعت  اين 
هاي  شرکت  و  دولتي  بخش  با  ايميدرو  هاي  همکاري  طي  که 

شد. برطرف  مربوطه  مشکل  حوزه،  اين 
پيگيري 500 ميليارد تومان تفاهمنامه

وي با اشاره به فرمايشات مقام معظم رهبري در کاهش اتکا به 
تاکنون رقمي در حدود  بومي سازي، تصريح کرد:  ارز در صنايع و 
500 ميليارد تومان تفاهمنامه با محوريت بومي سازي امضا شده که 
ضروري است تيمي در انجمن فولاد مسوول پيگيري اين اسناد شوند 

تا به مرحله امضاي قرارداد برسد.
ارايه دستاوردهاي بومي سازي

معاون وزير صنعت معدن و تجارت افزود: ارايه يا نمايش قطعات 
و تجهيزات بومي سازي شده در دومين جشنواره و نمايشگاه فولاد 
اثر قابل توجهي در انعکاس دستاوردهاي اين صنعت دارد. غريب پور 
ادامه داد: اطلاعات سامانه بومي سازي صنعت فولاد )که سال گذشته 

ايجاد شد(، به روز آوري شود.
تمرکز شرکت ملي فولاد، بر توليد دانش

غريب پور از فعاليت و تمرکز شرکت ملي فولاد در توليد دانش 
در صنعت فولاد خبر داد و افزود: يکي از موضوعات اساسي در اين 
برنامه هاي بومي  بتوان  تا  ايميدرو است  انجمن و  مسير، همگرايي 

سازي را به طور منسجم هدايت کرد.
همزمان با سالروز کلنگ زني ذوب آهن اصفهان

در اين نشست، رسول خليفه سلطاني دبير انجمن توليدکنندگان 
فولاد اظهار داشت: دومين جشنواره و نمايشگاه فولاد روز 23 دي در 
سالگرد کلنگ زني ذوب آهن اصفهان و همچنين روز بهره برداري از 

کارخانه فولاد مبارکه برگزار مي شود و تا 26 دي ادامه دارد.
دبير انجمن توليدکنندگان فولاد همچنين خبر داد که نامگذاري 
روز فولاد )23دي(، مورد موافقت معاون اول رييس جمهوري قرار 

گرفته و براي تصويب به شوراي فرهنگ عمومي ارسال شده است.
وي ادامه داد: دائمي شدن کميته بومي سازي انجمن و امضاي 
تفاهمنامه با صندوق پژوهش و فناروي فولاد و ايجاد سامانه اطلاع 
رساني بومي سازي، از جمله اقدامات شاخص انجمن توليدکنندگان 

فولاد بوده است.
ميز ساخت داخل

با  نيز  داخل«  ساخت  »ميز  امسال  داد:  ادامه  سلطاني  خليفه 
حضور توليدکنندگان و تامين کنندگان اين صنعت در رويداد پيش 
به  اشاره  با  فولاد  توليدکنندگان  انجمن  دبير  شود.  مي  تشکيل  رو 
استقبال شرکت ها از دومين دوره جشنواره فولاد گفت: امسال فضاي 
برگزاري جشنواره از 4800 متر مربع سال قبل به 6500 متر مربع 
بنيان  نيز ويژه شرکت هاي دانش  يافته است و يک سالن  افزايش 

ايجاد شده است.
رضا شهرستاني عضو هيات رييسه انجمن فولاد نيز گفت: فعاليت 
هايي که در حال حاضر در حوزه بومي سازي انجام مي دهيم از اهداف 
نخستين فراتر رفته و در حال کار کردن بر روي تکنولوژي هاي جديد 
هستيم به طوري که بخش هاي احياي مستقيم و ذوب، با توجه به اقليم 
ايران و شرايط کم آبي توسعه پيدا کنند به طوري مصرف آب در اين 

واحدها به طور قابل ملاحظه اي کاهش يابد يا حذف شود.
حمايت ايميدرو از ايده هاي برتر جشنواره اينوماين2 تا 

مرحله بلوغ
رييس هيات عامل ايميدرو اعلام کرد: ايميدرو از ايده های برتر 

جشنواره اينوماين 2 تا مرحله ی بلوغ، حمايت می کند.
با  ايميدرو  کرد:  اظهار  پور  غريب  خداداد  ايميدرو،  گزارش  به 

معدنی،  صنايع  و  معدنی  استارت آپ های  سايت  راه اندازی  و  تجهيز 
و  اين مرکز مستقر کرده  را در  اينوماين 2  برتر جشنواره  ايده های 
با فراهم آوردن زيرساخت های لازم تا مرحله ی بلوغ از آنها حمايت 

می کند.
افزود: براساس برنامه ريزی های صورت گرفته، شرکت های  وی 
بزرگ صنعتی و معدنی در انتخاب ايده ها و همچنين در حمايت از 
در  که  است  ای  گونه  به  اين مشارکت  کرد.  آنها مشارکت خواهند 
صورت تکميل مراحل رشد و شتاب دهی و ارزش آفرين شدن ايده ها، 
اين شرکت ها به عنوان بهره گيرندگان نهايی، ايده ها را در صنايع خود 

به کار می گيرند.
و  معدن  بخش  آفرين  ارزش  های  ايده  جشنواره  دومين 
نمايشگاه  ايده،  مسابقه  برگزاری  اصلی  بخش   3 در  معدنی  صنايع 
توانمندسازی شرکت های دانش بنيان و برگزاری پنل های تخصصی 
و ارائه نيازهای فناوارنه از پنجم تا هفتم بهمن ماه 98 برگزار خواهد 

شد.
محورهای مسابقه ايده شامل مبانی و فناوری های نوين معدن 
)اکتشاف، استخراج و فرآوری( و صنايع معدنی، مديريت انرژی و آب 
)فروش محصولات  بازاريابی  و  مديريت  معدنی،  و صنايع  معدن  در 
زنجيره  از  پشتيبانی  نوين  فناوری های  و  معدنی(  صنايع  و  معدن 
و  نقل  و  لجستيک، حمل  معدن،  )مديريت  معدنی  و صنايع  معدن 

...( است.
همچنين از ديگر محورهای مسابقه ايده می توان به مديريت 
ايمنی، بهداشت و محيط زيست در معدن و صنايع معدنی )سيستم ها، 
تجهيزات، خدمات و ....(، کاربردهای جديد مواد معدنی و محصولات 
نوين حوزه معدن و صنايع معدنی و مديريت باطله معادن و صنايع 

معدنی و استحصال آن اشاره کرد.
ماه 98 جهت کسب  تا 17 دی  علاقمندان می توانند حداکثر 
يونيدرو  مؤسسه  سايت  به  خود  ايده های  ارسال  و  بيشتر  اطلاعات 
www.unidro. نشانی  به  ايميدرو(  و  تهران  دانشگاه  )مشترک 

ut.ac.ir مراجعه کنند.

آيا افزايش هزينه قاچاق، صنعت پوشاک را نجات ميدهد؟

کشف محموله بزرگ پارچه و پوشاک قاچاق

براساس آمار هشت ماهه؛

رشد 46 درصدي ارزش صادرات سنگ آهن

دومين جشنواره فولاد 23 تا 26 دي برگزار مي شود

تاکيد غريب پور بر توسعه بومي سازي در صنعت فولاد

نتايج اعتراض به حذف 
يارانه نقدی چه شد؟

اما و اگرهای 
ادامه فرآيند 
حذف 
يارانه بگيران

از  پردرآمد  دهک های  نقدی  يارانه  قطع  شروع  با 
شهريور امسال در پايان همان ماه وزارت کار اعلام کرد که 
افرادی که به قطع يارانه نقدی خود اعتراض دارند می توانند 
با مراجعه به سامانه ای که برای اعتراض به حذف يارانه نقدی 

طراحی شده است اعتراض به قطع يارانه را ثبت کنند.
در مجموع يارانه نقدی يک ميليون و 100هزار نفر در 
شهريور و مهرماه سال جاری قطع شد و اين کار اعتراض 
زيادی را به دنبال داشت اما برآوردها نشان می دهد که يارانه 
نقدی نزديک به 24ميليون نفر بايد قطع شود چون به آن 
نيازی ندارند.البته نوبخت، رييس سازمان برنامه و بودجه 
در نشست خبری تشريح لايحه بودجه 99 اعلام کرده بود 
که قطع يارانه نقدی 24ميليون نفر در بودجه99 مطرح 

نمی شود زيرا »به استرسش نمی ارزد!«
نتيجه اعتراض به قطع يارانه اعلام نشد!

در حالی که طبق اعلام سازمان برنامه و بودجه در 
آبان و آذرماه کسی از صف يارانه بگيران حذف نشده بود 
اما برخلاف آنچه سخنگوی ستاد تبصره 14 اعلام کرده 

بود مبنی بر اينکه نتايج اعتراض به قطع يارانه اواسط آبان 
ماه اعلام خواهد شد اما متاسفانه هيچ پاسخی به اعتراض 
به قطع يارانه داده نشد.تنها در آماری که بانک مرکزی از 
کسانی که پس از قطع يارانه نقدی اعتراض کردند اعلام 
کرد، مشخص شد خارج نشينان 40درصد، تجار و اصناف 
گران قيمت  خودروهای  دارندگان  65درصد،  پردرآمد 
سه  بالای  بگيران  حقوق  درصد،  پزشکان51  41درصد، 
مديره  هيات  اعضای  درصد،   66 ماه  در  تومان  ميليون 
شرکت ها 50 درصد و اعضای هيات علمی دانشگاه ها 49 

درصد اعتراض به حذف يارانه را ثبت کردند.
8ميليارد ايرانی يارانه گرفتند

با گذشت حدود 9 سال ماهانه 45هزار و پانصد تومان 
در 106  ايرانی،  نفر  ميليون  از 70  بيش  به  نقدی  يارانه 
مرحله واريز شده است که طبق اعلام مديرعامل سازمان 
هدفمندی يارانه طی اين سال ها حدود 8 ميليارد نفر ايرانی 

يارانه گرفتند.
همچنين هر فردی که از سال اول در صف دريافت 

يارانه نقدی بوده است طی اين 9 سال 4ميليون و 823هزار 
تومان يارانه دريافت کرده است.

چرا با وجود الزام دولت، حذف يارانه بگيران قطع شد؟
پرداخت يارانه نقدی هر سال حدود 42هزارميليارد 
تومان هزينه برای دولت در بر دارد که با توجه به اينکه 
يارانه  صف  در  کشور  جمعيت  90درصد  حدود  همواره 
ميليون  يک  حدود  می رسد حذف  نظر  به  بودند  بگيران 
يارانه بگير دردی از هزينه های دولت دوا نکند ضمن اينکه 
مشخص نيست دولت که مصمم بود يارانه نقدی سه دهک 
درآمدی بالای جامعه که حدود 24 ميليون نفر می شوند را 
قطع کند و در لايحه بودجه 99 هم وزارت کار را موظف 

به اين کار کرد چرا پس از دو ماه اين اقدام را متوقف کرد.
علاوه بر اعتراض به يارانه نقدی مدتی پيش اعلام شد 
که کسانی که به عدم دريافت يارانه معيشتی نيز اعتراض دارند 
می توانند با مراجعه به سامانه ای ديگر اعتراض خود را ثبت کنند 
که البته از نتايج اعتراض آن ها هم به قطع يارانه خبری نيست و 

همچنان در انتظار پيامکی از طرف وزارت رفاه مانده اند.


